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Lofotrådet har arbeidet aktivt i hele 2022 for å 
styrke det interkommunale samarbeidet i regionen 
og tilrettelegge for regionale samarbeidsløsninger 
for hele Lofoten. Samarbeidsklimaet er meget godt, 
og når Lofotveggen reiser seg sammen opplever 
regionen betydelig økt politisk synlighet og slagkraft 
både nasjonalt og på fylkesnivå.

For å samarbeide godt er det avgjørende å møtes 
ofte. 2022 har vært første «normalår» etter at 
pandemirestriksjonene ble lettet tidlig på året, 
og det igjen ble både mulig å reise og møtes. 
Lofotrådet har samtidig ivaretatt de positive 
erfaringene med digitale møter, og møttes digitalt 
der dette har vært hensiktsmessig. Lofotrådets 
representantskap har avholdt alle sine fem årlige 
møter fysisk. Lofotrådets arbeidsutvalg (AU) med 
alle seks ordførere og leder for Kommunedirektør- 
og rådmannsutvalget har møttes så godt som 
ukentlig, som oftest digitalt. Tilsvarende har 
Kommunedirektør- og Rådmannsutvalget 
(KRU) møttes månedlig. Antall saker Lofotrådet 
har behandlet har også gått betydelig opp: 
Representantskapet behandlet 54 saker i 2021 og 
70 saker i 2022. Arbeidsutvalget behandlet 192 
saker i 2021 og hele 289 saker i 2022.

Lofotrådet rullerte i 2022 sin strategi «Ett Lofoten» 
og pekte her ut tre satsingsområder for perioden 
2022-2033: Lofoten er pilot som konkurransekraftig 
og attraktiv lavutslippsregion gjennom samhandling, 
Lofoten utvikles med trygge og framtidsrettede 
kommunikasjoner og Samarbeid et førstevalg.  
Arbeidet med satsingsområdet konkurransekraftig 
og attraktiv lavutslippsregion gjøres gjennom 
det helhetlige programmet og offentlig-private 
samarbeidet Lofoten – De Grønne Øyene 2030 
(DGØ). Programmet styres etter Veikartet 
for DGØ, som vinteren 2022 ble vedtatt i alle 

kommunestyrene i Lofoten. Den betydelige 
aktiviteten presenteres i et eget vedlegg til 
Lofotrådets årsrapport. 

Lofotrådet har jobbet svært aktivt og målrettet med 
vårt satsningsområde trygge og framtidsrettede 
kommunikasjoner, særlig ved felles og målrettet 
påvirkning for utbygging av sentrale transportårer. 
Lofotrådet har stått samlet i sine prioriteringer 
overfor fylkeskommunale og nasjonale myndigheter 
i prosessene med både regional og nasjonal 
transportplan. Ordførerne har deltatt på en rekke 
arenaer, etterspurt fremdrift, avgitt uttalelser og 
høringssvar knyttet til fiskerihavnene, Europavei 10, 
regional flyplass, FOT-rutenettet, kollektivtrafikk 
og fylkesveier. Lofotrådet har også vært tett 
på prosessen med konseptvalgutredning for 
transportløsninger i Nord-Norge gjennom deltagelse 
i politisk samrådsgruppe.

Samarbeid skal være førstevalg i Lofotrådet, både 
mellom kommunene og med andre aktører som 
er viktige for Lofotens fremtid. Lofotrådet har i 
2022 inngått et nærmere samarbeid med Lofoten 
næringsforum, og har arrangert jevnlige digitale 
møter for å hente innspill og samarbeide tett om 
Lofotens utfordringer og muligheter med vårt lokale 
næringsliv. Vi har også inngått ny samarbeidsavtale 
med UiT – Norges arktiske universitet og deltok 
stolt på åpning av universitetets første avdeling i 
Kabelvåg, universitetets første i Lofoten.

Lofotrådet har i 2022 gjennomført et betydelig løft 
for ungdomsmedvirkningsarbeid i Lofoten gjennom 
ansettelse av egen ungdomskoordinator. Arbeidet 
resulterte i gjenetablering og konstituering av 
Lofoten ungdomsting under representantskapets 
desembermøte på Moskenes. 

Ordfører Elisabeth Mikalsen (Røst) har vært leder 
for Lofotrådet i hele 2022. Ordfører Remi Solberg 
(Vestvågøy) var nestleder frem til han fikk fritak 
fra sine politiske verv 10. mai 2022. Fra 10. mai og 
ut året har ordfører Anne Sand (Vestvågøy) vært 
nestleder. Gaute Wahl har vært daglig leder i hele 
2022. 

Den økonomiske situasjonen for Lofotrådet i 2022 
har vært god. Regnskapet for 2022 er gjort opp 
med et netto driftsresultat på kr. 552 098,-. Etter 
avsetning til bundne fond, bruk av bundne fond, 
samt bruk av disposisjonsfond gjøres regnskapet 
opp i balanse. Sekretariatet hadde i 2022 et 
mindreforbruk på kr. 23 265,-.

1.   OPPSUMMERING

Elisabeth Mikalsen
Leder av Lofotrådet og ordfører i Røst kommune

16. mai 2023

LOFOT RÅDET 
Interkommunalt

pol it isk råd
for Lofoten
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2. MEDLEMMER

Lofotrådet er et samarbeidsorgan for kommunene 
i Lofoten og består av ordførerne i de 6 
medlemskommunene. På representantskapsmøtene 
til Lofotrådet deltar også varaordfører, 
opposisjonsleder og kommunedirektør/rådmann fra 
hver kommune. Alle har tale- og forslagsrett i rådet, 
men kun ordførerne har stemmerett. Ordfører 

Elisabeth Mikalsen (Røst) var leder for Lofotrådet 
i hele 2022. Ordfører Remi Solberg (Vestvågøy) 
var nestleder frem til 10. mai, da han fikk fritak 
fra alle politiske verv. Anne Sand (Vestvågøy) har 
representert Vestvågøy i Lofotrådets arbeidsutvalg 
og andre møter fra 30. mars og overtok formelt som 
nestleder og fast representant da Solberg fikk fritak.

Fra venstre: Ordfører Frank Johnsen (Vågan), 

ordfører Susan Berg Kristiansen (Værøy), 

leder ordfører Elisabeth Mikalsen (Røst), 

ordfører Lillian Rasmussen (Moskenes), 

ordfører Trond Eivind Kroken (Flakstad) og 

nestleder ordfører Anne Sand (Vestvågøy).

KOMMUNE ORDFØRER VARAORDFØRER OPPOSISJONS LEDER
KOMMUNEDIREKTØR/

RÅDMANN

RØST

Elisabeth Mikalsen 

(Røst samarbeidsliste) 

leder

Harjeet Jassal Heidi Evjen Vigdis Bolås 

VESTVÅGØY

Remi Solberg (Ap) 

(til 10/5)

Anne Sand (Sp) 

(fra 10/5)

Anne Sand (Sp) til 10/5

Eva-Karin Busch (fra 

10/5)

Terje Wiik (Krf) Kjell Idar Berg

(til 28.02)

Morten Dyrstad

(fra 01.03)

VÆRØY
Susan Berg  

Kristiansen (H)

Asbjørn Myklebust 

(AP)

Rita Adolfsen 

(Felleslista for Værøy)

Erling Sandnes 

MOSKENES

Lillian Rasmussen 

(Bygdelista)

Bjørn Jensen (SV) Hanna Sverdrup Steinar Sæterdal

(til 20.09)

Randi Gregersen

(fra 26.09)

FLAKSTAD
Trond Eivind Kroken 

(Sp)

Niilo Nissinen (SV) Wenche Arntzen (Ap) Lena Hansson 

VÅGAN Frank Johnsen (Sp) Lena Hamnes (Ap) Eivind Holst (H) Tommy Stensvik

3. ARBEIDSUTVALGET (AU)

I arbeidsutvalget møter alle ordførerne, leder for 
rådmannsutvalget og daglig leder. Arbeidsutvalget 
ledes av Lofotrådets leder og er vedtaksført 
når 4 medlemmer er til stede. Ordførerne har 
stemmerett. Leder i kommunedirektørutvalget og 
daglig leder har møte, tale og forslagsrett. 
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5. SEKRETARIAT4. KOMMUNEDIREKTØRUTVALGET (KRU)

Lofotrådets sekretariat har i 2022 økt fra tre til fem 
ansatte og hadde ved utgangen av 2022 4,2 årsverk.
 
Sekretariatet besto ved inngangen til 2022 av 
daglig leder Gaute Wahl, senior klimarådgiver Ingrid 
Slungaard Myklebust og programleder for Lofoten 
– De Grønne Øyene 2030, Laura Johanne Olsen, alle 
i 100 % stillinger. Daglig leder var fast ansatt mens 
klimarådgiver og programleder er prosjektstillinger.

Lofotrådet har i 2022 opprettet to nye midlertidige 
stillinger, som ungdomskoordinator og som 
prosjektleder for grønne anskaffelser. 

Lofotrådet ansatte 1. februar ungdomskoordinator 
i 30 % midlertidig stilling for å reetablere 
Lofoten ungdomsting. Ungdomskoordinatoren 
sa opp sin stilling etter bare litt over en måneds 
engasjement. Turid Aksberg ble deretter ansatt 
5. mai i et midlertidig 30 % engasjement som 
ungdomskoordinator – og var ansatt resten av 
2022.

Lofotrådet ansatte 11. august Maren Lundhaug 
som prosjektleder for grønne anskaffelser i en toårig 

prosjektstilling i 100 % stilling. 

Det er ikke registrert sykdom eller fravær av 
betydning i perioden.

Vestvågøy kommune er vertskommune for 
Lofotrådet, og rådet har kontorer i rådhuset på 
Leknes. I tillegg har Lofotrådet leid et kontor 
i Svolvær. Klimarådgiver har kontor på Vågan 
rådhus og programleder har kontorplass både hos 
Destination Lofoten og Lofotkraft. 

Ungdomskoordinator har hatt kontor på Flakstad 
rådhus på Ramberg.

Lofotrådet har hatt én mannlig og fire kvinnelige 
ansatte i 2022.

Vestvågøy kommune leverer regnskap og 
økonomitjenester. KomRev NORD reviderer 
regnskapet. 

Lofotrådet baserer arbeidet sitt på verdiene 
raushet, respekt og felles tilhørighet og etterstreber 
høy etisk bevissthet i alt vi gjør.

Kommunedirektør Tommy Stensvik var leder av 
kommunedirektørutvalget i Lofoten og derigjennom 
medlem av kommunedirektørutvalget i Nordland i 
hele 2022. 

Rådmannsutvalget legger følgende retningslinjer til 
grunn for valg av leder/nestleder i RU. Prinsipper 
for valg av leder og nestleder i rådmannsutvalget for 
Lofoten:

1. Valgperioden er 2 år og følger valgperioden i 
Lofotrådet

2. Leder og nestleder i rådmannsutvalget kan 
ikke være fra samme kommune som leder eller 
nestleder i Lofotrådet.

3. Dersom leder i Lofotrådet er fra Vestvågøy eller 

Vågan, skal leder i rådmannsutvalget være fra 
Røst, Værøy, Moskenes eller Flakstad og v.v.

4. Dersom nestleder i Lofotrådet er fra Røst, 
Værøy, Moskenes eller Flakstad skal nestleder 
i rådmannsutvalget være fra Vestvågøy eller 
Vågan og v.v. 

5. Valgt leder og nestleder trer inn som 
medlem eller observatør, i de organ der 
rådmannsutvalget i Lofoten er representert.

Steinar Sæterdal (Moskenes) var nestleder 
i KRU frem til han sluttet i sin stilling som 
kommunedirektør i Moskenes 20. september. I 
KRU-møte 24. oktober ble rådmann Lena Hansson 
(Flakstad) valgt til ny nestleder.

KOMMUNE KOMMUNEDIREKTØR/RÅDMANN

VÅGAN Tommy Stensvik (Leder)

MOSKENES Steinar Sæterdal (Nestleder til 20.09)
Randi Gregersen (fra 26.09)

VÆRØY Erling Sandnes

FLAKSTAD Lena Hansson (Nestleder fra 24.10)

RØST Vigdis Bolås

VESTVÅGØY Kjell Idar Berg (til 28.02)
Morten Dyrstad (fra 01.03)

LOFOTRÅDET Gaute Wahl (sekretær for rådmannsutvalget)

Fra venstre: Gaute Wahl, Ingrid Slungaard Myklebust, Turid Aksberg, Maren Lundhaug, Laura Johanne Olsen og Kristian Jensen.



10 11  Årsrapport 2022 LO FOTR ÅDE T 

Representantskapet
Representantskapet gjennomførte fem ordinære 
møter i 2022 og behandlet 70 saker.

• 22. februar   Svolvær
• 21. april  Ramberg 
• 2. juni  Værøy
• 20. oktober  Leknes
• 7.-8. desember  Sørvågen

Representanter for offentlige etater og næringslivet 
har vært invitert til å orientere om saker eller 
prosjekter.

Protokoller og saksdokumenter er lagt ut på:  
Møter og dokumenter (lofotradet.no)

Arbeidsutvalget (AU)
Lofotrådets Arbeidsutvalg har hatt 32 møter i 2022 
og behandlet 289 saker. Møtene er i hovedsak 
gjennomført som digitale møter. Den økte 
møtefrekvensen ble igangsatt i 2020 for håndtering 
av COVID-19, men er videreført og illustrerer nå 
et styrket regionalt samarbeid i løpende saker. Til 
sammenligning hadde Lofotrådets arbeidsutvalg 8 
møter i 2019. I 2022 møttes arbeidsutvalget færre 
ganger enn i 2021 men behandlet betydelig flere 
saker. 

Protokoller fra AU-møter legges ut på Lofotrådets 
hjemmeside: Møter og dokumenter (lofotradet.no)

Kommunedirektørutvalget (KRU)
Kommunedirektørutvalget har hatt 12 møter og 
behandlet 104 saker i 2022. Møtene er i hovedsak 
gjennomført som digitale møter.

Lofoten ungdomsting (LUT)
Lofoten ungdomsting (LUT) ble etablert i november 
2019, men har ikke vært aktive etter etableringen 
på grunn av covid-19. Under Lofotrådsmøte 
5-2022 i Sørvågen ble Lofoten ungdomsting (LUT) 
gjenetablert og konstituert med nytt styre.

Lofoten ungdomsting 2022-2023 består av:
Leder: Adelen Berntsen Ekrem (Moskenes)
Nestleder: Linnea Nilsen (Røst)
Sekretær: Alicja Kawa (Moskenes)
Sosiale media ansvarlig: Sofie Fagerhaug (Vågan)
Ian Ekrem-Åsland (Røst)
Elias Wiik og Leander Fossli (Vestvågøy)
Tiril Oksholen (Vågan)
Sarah Therese Johansen og Ludvik Rørtveit 
Mekiassen (Flakstad)
Helle Bensvik og Rikke Eikseth (Værøy)

7. MØTEAKTIVITET

1. Virkemiddelstyret for skog- og miljømidler i 
Landbruket Lofoten og Vesterålen.  
Terje Wiik 
Trond Eivind Kroken (vara) 
Det har ikke vært avholdt møter i styret i 2022. 

2. Karrieresenteret Lofoten har blitt Karriere 
Ofoten, Lofoten og Vesterålen 
Karrieresenteret Lofoten ble i november 
2020 omorganisert og slått sammen med 
karrieresentrene i Vesterålen og Ofoten til 
Karriere Ofoten, Lofoten og Vesterålen.  
 
Det er etablert et regionalt kompetanseforum 
som hadde møte på Meieriet Leknes 3. 
november. Her deltok ordfører Vestvågøy, 
ordfører Vågan og daglig leder 

3. Vannregionsutvalget i Nordland- 
regionrepresentant 
Ordfører Trond Kroken (Flakstad) ble under 
Lofotrådsmøte 2-2022 valgt som Lofotrådets 
representant til vannregionutvalget i Nordland.  
Det har ikke vært avholdt møter i utvalget i 
2022. 

4. Representant til Energirådet i Nordland (deles 
med Vesterålen) 
Remi Solberg (til 10/5) – Elisabeth Mikalsen 
(fra 10/5). Det har ikke vært avholdt møter i 
utvalget i 2022. 

5. Overordnet samarbeidsorgan 
Nordlandssykehuset (OSO) 
I kommunedirektørutvalgsmøte 8-2022, 24. 
august ble det gjort nyvalg til overordnet 
samarbeidsorgan Nordlandssykehuset på 
bakgrunn av personellmessige endringer.  
 

6. Politirådet i Nordland 
Lillian Rasmussen

7. Valg av medlem og varamedlem til regional 
representant til styret i Kultur i Vågan KF for 
perioden 2019-2023 (oppnevnt 14 oktober 
2019). 
Paul-Einar Olsen, Vestvågøy kommune 
(gjenvalg) 
Ann Kristin Windstad, Flakstad kommune (vara) 

8. Flyplassutvalget 
Remi Solberg (Vestvågøy) 
Frank Johnsen (Vågan) 
Susan Berg Kristiansen Værøy) 
Elisabeth Mikalsen (Røst) 
Det er ikke avholdt møter i flyplassutvalget i 
2022. 

9. Midtre Hålogaland Regionforum  
Leder Lofotrådet Elisabeth Mikalsen 

10. Kom Rev NORD- styremedlem 
Anna Lise Bringsli 

11. Lofoten De Grønne Øyene- Programstyret 
Elisabeth Mikalsen 
Remi Solberg (Vestvågøy) til 10/5 –  
Anne Sand fra 10/5

6. ØVRIGE RÅD OG UTVALG

Lofoten ungdomsting presenterer seg under Lofotrådsmøte i 

Sørvågen 7. desember

01.01-24.08 24.08-31.12

Fast representant VÅGAN Mette Nygård Mette Nygård

Fast representant VESTVÅGØY Iver Sunnset Tove Yndestad

Vararepresentant FLAKSTAD Knut Erik Dahlmo Tina Figenschaug

Vararepresentant MOSKENES Sverre Monsen Siw Skaar

https://www.lofotradet.no/moter-og-dokumenter
https://www.lofotradet.no/moter-og-dokumenter
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• 1. februar – Kommunalpolitisk toppmøte 
Lofoten og programmet De Grønne Øyene 
2030 fikk stor oppmerksomhet under 
Kommunalpolitisk toppmøte 2022 med 
premierevisning av filmen om De Grønne Øyene 
og intervju med Remi Solberg. 

• 4. februar – Felles møte om samferdsel 
Lofotrådet tok initiativ til og arrangerte felles 
digitalt møte mellom ordførerne i Lofoten, 
Vesterålen og Hålogaland. Tema var status og 
prioriteringer, de interkommunale rådenes 
arbeid med samferdsel og betydningen av 
helhetlige samferdselsløsninger i Midtre 
Hålogaland. 

22. februar –Skreimølje 
Lofotrådet deltok og leder Elisabeth Mikalsen 
holdt velkomsthilsen under NHO Nordlands 
tradisjonelle skreimølje i Svolvær.  

• 23.-24. februar – Lofotkonferansen 2022 
Lofotrådet arrangerte sammen med Destination 
Lofoten og Lofotkraft Lofotkonferansen 
2022 og lanserte veikartet for Lofoten De 
Grønne Øyene. Opp mot 150 personer 
deltok på konferansen, som ble gjennomført 
over halvannen dag med to lunsjer og 
bankettmiddag på Thon hotel Svolvær med 
innledninger om grønn konkurransekraft 
og næringspolitikk, nullutslippsreisen og 
Lofoten og EU – muligheter i det grønne 
skifte. Et av konferansens høydepunkt kom fra 

ungdomsskoleelev Selma Jentoft Bøe: «Vi er 
unge og bryr oss om Lofoten – involver oss!» 

• 15. mars – Møte med Stortingets kommunal- 
og forvaltningskomite 
Stortingets kommunal- og forvaltningskomite 
besøkte Svolvær 15. mars og møtte 
ordførerne i Lofoten for å høre mer om 
sentrumsutvikling, finansiering av fellesgoder, 
kommunesammenslåing, Nordland kunst- og 
filmfagskole, bosetting av flyktninger, særlige 
avstandsulemper, Lofotrådet og Lofoten De 
Grønne Øyene.  

8. ANDRE MØTER

• 25. mars – VM i skreifiske og middag med 
fiskeriministeren 
Lofotrådet møtte 25. mars fiskeri- og 
havministeren, fiskeridirektøren og 
administrerende direktør hos Norges Råfisklag. 
Under middagen ble det tid og anledning til å 
ta opp mange viktige temaer for fiskerinæringa. 
Ordførerne fikk sammen med fiskeriministeren 
glede av å dele ut premier til stolte vinnere av 
VM i skreifiske. 

• 7. april – Møte med Lofoten næringsforum om 
transportinfrastruktur i Lofoten 
Lofotrådets ordførere fikk fremlagt 
hovedkonklusjonene i utredningen 
«Handlingsplan for bedre transportinfrastruktur 
i Lofoten» fra Jon Sjølander, Jon Inge Lian og 
Knut Fuglum. Næringsforeningene i Lofoten 
deltok også for å gi sine innspill og diskutere 
hvordan Lofotrådet og Lofoten næringsforum 
kan jobbe videre sammen for å løse sine 
samferdselsutfordringer.  

• 20. april – Samarbeidsmøte med Nordland 
fylkesråd, Ballstad 
Nordland fylkesråd inviterte Lofotrådet til 
samarbeidsmøte på Ballstad. Temaer var videre 
samarbeid om regionvekstavtalene, regional 
transportplan, program for samfunnsutvikling i 
det grønne skiftet, Lofoten – De Grønne Øyene 
og besøksbidrag. Vi fikk også en presentasjon av 
ACD Pharma ved konsernsjef Jim-Roger Nordly, 
samt bedriftsbesøk på Ballstad Slip for å høre 
om Zero kyst-prosjektet.  

• 25. april – KVU Nord-Norge 
Ordførerne deltok på digitalt 
politisk samrådsgruppemøte om 
konseptvalgutredningen for helhetlige 
transportløsninger i Nord-Norge og KVU Nord-
Norgebanen.
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• 10.-11. mai – Seminar om økt bearbeiding av 
sjømat i Norge og Nord-i-sør, i Oslo 
Lofotrådet var medarrangør med Vest-
Finnmark Rådet og en rekke andre 
interkommunale politiske råd samt Troms 
og Finnmark fylkeskommune av et seminar i 
Oslo med tittelen «Hvordan kan vi nå målet 
om økt bearbeiding av sjømat i nord»? 
En rekke sentrale aktører fra Stortinget, 
Nærings- og fiskeridepartementet, FoU, 
bransjeorganisasjoner og sjømatbedrifter 
deltok og bidro til å belyse utfordringer og 
muligheter for å øke verdiskapingen i den viktige 
nordnorske sjømatsektoren. 
 
 
 
 
 
 
 
 
 
 

• 25. mai – Høring - Regional transportplan 
Lofotrådet presenterte sine innspill til 
Regional transportplan 2022-2033 til Nordland 
fylkeskommunes komite for samferdsel. 

• 15.-19. august – Arendalsuka  
Leder, nestleder, daglig leder, klimarådgiver 
og programleder DGØ deltok sammen med 
partnerne Lofotkraft og Destination Lofoten 
under Arendalsuka. Lofotrådet arrangerte i år 
et eget arrangement i samarbeid med Nordland 
fylkeskommune som var godt besøkt med ca 
80 deltagere - med mål om å posisjonere De 
Grønne Øyene som nasjonal pilot. Klimarådgiver 
deltok også i en panelsamtale under et 
arrangement i regi av Cicero. 
 

• 22. August – Åpning av Norges arktiske 
universitet UiT sin avdeling i Kabelvåg og møte 
med universitetsledelsen 
Lofotrådets ordførere deltok på høytidelig 
åpning av UiT Norges arktiske universitet 
sitt nye studiested Kabelvåg sammen med 
universitetsledelsen. Lofotrådet og UiT inngikk 
også ny samarbeidsavtale og hadde gode 
arbeidsmøter i Svolvær og Henningsvær.  

• 29. august – Samferdselskonferanse  
Ordfører og nestleder i Lofotrådet Anne 
Sand innledet til samferdselskonferanse 
under Høstvekka på Leknes. Konferansen 
var godt besøkt og hadde bred deltagelse 
med representanter fra Lofotrådet, fylkes- og 
stortingspolitikere samt en rekke deltakere fra 
transportvirksomheter og næringsliv lokalt, 
regionalt og nasjonalt.  

• 29. august – Møte med statssekretær 
i Nærings- og fiskeridepartementet om 
fiskerihavnene på Værøy og Røst 
Lofotrådet hadde digitalt møte 
med statssekretær i Nærings- og 
fiskeridepartementet, Kristina Hansen, 
for å etterspørre status og veien videre for 
fiskerihavnprosjektene på Værøy og Røst.  

• 5. september – Møte med Nordland 
fylkeskommune om ung inkludering 
Ordførere og kommunedirektører i Lofotrådet 
møtte representanter for Nordland 
fylkeskommune på Leknes for å gi innspill til 
handlingsplan for ung inkludering. 

• 5. september – Møte og middag med 
representanter fra Nordland fylkesting 

Fylkesordfører, fylkesvaraordfører og 
gruppeledere på Nordland fylkesting inviterte 
Lofotrådet til møte under deres reise til 
Lofoten, på Ballstad. Lofotrådet orienterte 
representantene om Lofotrådets arbeid, 
De grønne Øyene, kommuneøkonomi og 
samferdselsutfordringer. Kvelden ble avsluttet 
med felles middag på Lofoten food studio på 
Ballstad. 

• 9. september – Regionalt samferdselsmøte 
Nordland fylkeskommune inviterte til 
regionalt samferdselsmøte i Svolvær om 
fylkeskommunens kollektivtilbud. Flere av 
ordførerne og daglig leder deltok. Nestleder 
Anne Sand formidlet Lofotens innspill på vegne 
av kommunene. 
 
13. september – Landsmøte i Norges 
kystfiskarlag 
Leder og daglig leder deltok på Norges 
kystfiskarlags landsmøte i Bodø.  
 
11. oktober – Politisk samrådsmøte for KVU 
transportløsninger i Nord-Norge 
Lofotrådet deltok på fysisk politisk 
samrådsmøte for KVU transportløsninger 
i Nord-Norge i Svolvær. Leder Elisabeth 
Mikalsen presenterte Lofotrådets 
kommentarer til fagrapporter om beredskap og 
næringstransport. 
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• 27. oktober – Samarbeidsmøte med Nordland 
fylkesråd 
Lofotrådet hadde digitalt samarbeidsmøte med 
Nordland fylkesråd hvor tema var De Grønne 
Øyene, samferdsel, videregående skole og 
kjeveortopedtilbud i Lofoten, fylkeskommunens 
regionvekstavtale med staten og utdanning og 
kompetanse.   

• 31. oktober – Samarbeidsmøte med Lofoten 
næringsforum 
Lofotrådet inviterte Lofoten næringsforum 
til samarbeidsmøte om felles arbeid med De 
Grønne Øyene, samferdsel og om hvordan 
Lofotrådet og næringsforeningene best kan 
samarbeide. 

• 1. november – Samarbeidsmøte med Lofoten 
avfallsselskap 
Arbeidsutvalget møtte styreleder og 
daglig ledelse i Lofoten avfallsselskap for å 
diskutere hvordan Lofotrådet og LAS best kan 
samarbeide om Lofoten – De Grønne Øyene.   

• 3. november – Regionalt kompetanseforum 
Ordfører Vestvågøy åpnet og daglig leder holdt 
presentasjon om De Grønne Øyene under 
regionalt kompetanseforum på Meieriet Leknes. 
 

• 17. november – Møte med 
stortingsrepresentant i Finanskomiteen, 
Kjersti Wøyen Funderud 
Leder, nestleder og ordfører Vågan møtte 
stortingsrepresentant i Finanskomiteen, Kjersti 
Wøyen Funderud, og tok blant annet opp 
Lofoten som pilot besøksbidrag. 

• 17. november – Møte med 
Samferdselsdepartementet 
Lofotrådet møtte Samferdselsdepartementet 
ved statssekretær Jakob Bjelland og presenterte 
Lofotens utfordringer og prioriteringer innen 
samferdselssektoren. 

• 30. november – Webinar Fremtidens 
transportsystem i Nord-Norge 
Digitalt webinar i regi av Statens vegvesen om 
scenarioer for fremtidens transportsystem i 
Nord-Norge, som del av prosessen KVU Nord-
Norge og KVU Nord-Norgebanen.
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9. UTTALELSER

Alle uttalelsene kan leses på Lofotrådets 
hjemmeside: Møter og dokumenter (lofotradet.no)

24.01.2022 
Henvendelse til Nordland fylkeskommune om 
kansellering av bussruter i Lofoten

07.02.2022 
Uttalelse fra Lofotrådet til Nordlandssykehuset om 
ambulanseberedskap i Lofoten.

25.03.2022
Felles henvendelse med Nordland fylkeskommune 
til Helse- og omsorgsministeren om 
kjeveortopeditilbud i Lofoten

21.04.2022 
Høringsuttalelse fra Lofotrådet om regional 
transportplan Nordland (RT)) 2022-2033

25.04.2022 
Høringsuttalelse til Justis- og 
beredskapsdepartementet om endringer i 
domstolsstrukturen

28.04.2022
Høringsuttalelse til Statsforvalteren i Nordland om 
besøksstrategi for Lofotodden nasjonalpark

29.04.2022 
Henvendelse til Kommunal- og 
distriktsdepartementet om videreføring av 
kommunale næringsfond

03.05.2022
Henvendelse til Nordland politidistrikt om pass i 
Lofoten

19.05.2022 
Henvendelse til Nordland fylkeskommune om 
programvareverktøy for lærlinger i videregående 
skoler

31.05.2022 

Uttalelse: Lofotrådet støtter desentralisert 
fiskeriutdanning

09.06.2022
Høringsuttalelse til Nordland fylkeskommune om 
flytilbudet i Lofoten

20.06.2022
Henvendelse om Samferdselsdepartementets 
oppfølging av NTP for Lofoten

28.06.2022
Henvendelse til Nærings- og fiskeridepartementet 
om utbedring av innseiling til Værøy og Røst 
fiskerihavner

21.09.2022
Henvendelse til Nærings- og fiskeridepartementet: 
Lofoten som pilot besøksbidrag

11.11.2022 
Uttalelse: Styrk klimasatsordningen!

14.11.2022 
Felles uttalelse med Lofoten næringsforum: Lofoten 
står sammen om viktige samferdselsløft

06.12.2022 
Høringssvar NOU 2022:10 – Inntektssystemet for 
kommunene

15.12.2022
Høringsuttalelse – Grunnrenteskatt på havbruk

15.12.2022
Høringsuttalelse av transportfaglig utredning for 
regionale ruteflygninger i Nord-Norge fra 2024

15.12.2022
Høringssvar – Strategi for reiseliv og opplevelser i 
Nordland

16.12.2022
Innspill til reisemålsutvalget om besøksbidrag

10. ØKONOMI

 Den økonomiske situasjonen for Lofotrådet i 2022 
har vært god. Regnskapet for 2022 er gjort opp med 
et netto driftsresultat på 552 098,-. 

Etter avsetning til bundne fond, bruk av bundne 
fond, samt bruk av disposisjonsfond gjøres 
regnskapet opp i balanse. 

Sekretariatet hadde i 2022 et mindreforbruk på kr. 
23 265,-. 

Prosjektene Klimarådgiver og Lofoten de grønne 
øyene er slått sammen til et prosjekt i 2022. Samlet 
hadde disse et forbruk på kr. 3,7 mill. kr. før bruk/
avsetning til fond. Prosjektet har per 31.12.22 et 
bundet fond på kr. 1 032 118,-.
 
Lofotrådet har et disposisjonsfond på 2,174 mill. kr. 
per 31.12.2022. 
 
Kommentarer til budsjettavvik (Jfr. § 5-6 
økonomisk oversikt etter art – drift):
Lofotrådet har gjennom året revidert budsjettet. 
Nedenfor er det knyttet noen kommentarer til 
budsjettavvikene: 

•  6 Overføring og tilskudd fra andre: Her er 
det inntekter som er ca. 600 000,- høyere enn 
budsjett. Dette gjelder for det meste mva-

kompensasjon som føres her, og som det ikke 
er budsjettert med. 

•  12 kjøp av varer og tjenester: Forbruket er 
rundt 800 000,- lavere enn revidert budsjett. 
Årsaken til mindreforbruket er vesentlig mindre 
forbruk på annonser og konsulenttjenester enn 
budsjettert.  

•  13 Overføring og tilskudd til andre: Dette 
gjelder mva-utgifter som det ikke er budsjettert 
med. 

•  17 renteinntekter: Økt rentesats har gitt 
vesentlig høyere renteinntekter.  

•  24 Netto driftsresultat: Netto driftsresultat 
endte på 552 098,-. Revidert budsjett var 
-408 604,-. Årsaken til avviket er beskrevet i 
punktene ovenfor.  

• 26 Avsetning og bruk av bundne driftsfond 
reguleres av prosjektenes framdrift. Her er det 
satt av vesentlig mer midler på fond til Lofoten 
de grønne øynene enn budsjettert. 
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11. SAMARBEIDSAVTALER

Lofotrådet signerte høsten 2022 ny 
samarbeidsavtale med UiT – Norges arktiske 
universitet. Hovedmålet med avtalen er å utvikle 
et faglig og strategisk samarbeid som bidrar til 
gjensidig utvikling, herunder ivareta nær og god 
dialog mellom UiT og sentrale samfunns- og 
arbeidslivsaktører i Lofoten og samarbeide om 
kvalifiseringstiltak og rekruttering til høyere 
utdanning. Særlig viktige utviklingsområder er 
potensialet ved at UiT nå er etablert i regionen med 
Kabelvåg som studiested og forskning, utdanning og 
formidling knyttet til grønn omstilling.

Det er opprettet en samarbeidsgruppe for å sikre 
oppfølging av avtalen med to representanter fra 
UiT og inntil tre representanter fra Lofotrådet. 
Rådsleder, daglig leder og programleder for Lofoten 
DGØ har representert Lofotrådet i gruppen. Det 
ble avholdt ett møte i samarbeidsgruppen høsten 
2022, i tillegg til at hele arbeidsutvalget møtte 
universitetsledelsen under åpningen av studiested 
Kabelvåg 22. august. 

Våren 2021 inngikk Lofotrådet, Vesterålen regionråd 
og NORD Universitet en samarbeidsavtale. Avtalen 
skal legge til rette for et faglig og strategisk 
samarbeid mellom de tre avtalepartene og bidra 
til å ivareta god dialog mellom Nord Universitets 
ledelse/fagmiljø og sentrale samfunns- og 
arbeidslivsaktører i Lofoten og Vesterålen, 
gjennomføre studietilbud i regionen, gjennomføre 
årlige møter for å kartlegge behov for utdanning i 

regionen, bidra til å utvikle relevante studietilbud 
som møter kompetansebehovet og identifisere 
forsknings- og utviklingsprosjekter.
 
Det skal gjennomføres minimum to felles årlige 
samarbeidsmøter mellom partene. Fra Lofotrådet 
møter rådsleder og daglig leder. Det er gjennomført 
to samarbeidsmøter i 2022.

prosjektet “Lofoten De Grønne Øyene 2030” for 
perioden 2021 - 2023. Formålet er at avtalepartene 
gjennom gjensidig samarbeid skal bidra til å 
utvikle vekststrategien med «Lofoten De Grønne 
Øyene 2030 og innebærer at Sparebank 68 grader 
NORD støtter Lofoten – De Grønne Øyene med 
500.000,- per år i tre år. 68 grader NORD ønsker 

å ta en tydelig posisjon i det grønne skiftet og ser 
finansnæringen som helt sentral for å lykkes med 
omstilling. 

Det er avholdt to møter med Sparebank 68 grader 
NORD i 2022. 

UiT – Norges arktiske universitet

NORD Universitet

Sparebank 68° NORD
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